
 

 

Voorzitter,  

GroenLinks ziet de belangrijkste vraagstukken van Noordwijk niet vertaalt in concrete 
plannen en niet terug in de begroting.  

In de media heeft het college met overtuiging een sluitende begroting gepresenteerd. 
Dekkend voor de komende jaren. De details tonen echter opnieuw een flinke aanslag op 
verschillende reserves. Reserves zijn niet oneindig beschikbaar. De insteek van het college 
lijkt op korte termijn denken. 

Tijdens de behandeling van de perspectiefnota hebben wij het college gevraagd wat de 
waarde van een sluitende begroting is, als uitdagingen blijven liggen, deze niet worden 
vertaald in concrete plannen en de benodigde resources niet worden meegenomen in de 
meerjaren begroting? Welk perspectief biedt u dan feitelijk?   

In een Noordwijk als inclusieve samenleving zouden mensen met en zonder beperking 
precies dezelfde dingen doen. Doordat er een verschuiving tussen geld en resultaat heeft 
plaatsgevonden wordt deze inclusiviteit in Noordwijk op diverse terreinen bedreigd. 
Kwaliteit is een kostbaar goed geworden. Evenals maatschappelijke en sociale aansluiting.  
  

DUURZAAMHEID 

Voorzitter, welk perspectief wordt er geboden ten aanzien van duurzaamheid? 

GroenLinks is blij met de bespreekbaarheid van windturbines binnen de Intergemeentelijke 

Structuurvisie Greenport. Windturbines als constructieve bescherming tegen lukraak 

bouwen van villa’s in het buitengebied. Deze schone energie biedt nieuwe kansen om de 

verrommeling aan te pakken, het buitengebied open te houden en invulling te geven aan 

onze regionale energie opdracht. 

Het ontbreekt de gemeente echter nog altijd aan actie en daadkracht. De gevraagde 

financiële investeringen blijven opvallend ver achter bij de investeringen op de onderdelen 

horeca, retail, toerisme en de omstreden fleurige entree van Noordwijk. 

Met kostbare zelfs landelijk georganiseerde reclame vol pakkende slogans als “je verdient 

Noordwijk” (prime-time op televisie) en “lekker verwend worden”, verleiden we toeristen 

naar ons Noordwijk. Maar wat krijgt de gemeente Noordwijk hier nu werkelijk voor terug? 

Een echt kuuroord? Meer groen? Een mooi stadspark? Een duurzaam energie-neutraal 

zwembad, museum of raadzaal? Plaatst u zonnepanelen op alle gemeentelijke gebouwen?  

Waar blijft Noordwijk als het gaat om haar verantwoordelijkheid ten aanzien van een 

houdbare en leefbare planeet? Als kustbewoners zullen wij per slot van rekening als eerste 

natte voeten krijgen. 



Zijn de maatregelen die we nu nemen, morgen niet nog zinvoller, omdat ze gisteren 

genomen zijn? Omdat we ons toen aansloten bij een internationale beweging, die 

waarbinnen we elkaar motiveerden, inspireerden, elkaar aan hebben gezet tot actie en met 

elkaar voor betere scenario’s zorgden? Klimaatverandering stuurt slechts 1 kant op, die van 

directe/ tijdige en gezamenlijk uitgevoerde maatregelen. Zij is niet gevoelig voor enkele 

kleine -no regrets- maatregelen. Noordwijk, ons kuuroord aan zee kan inmiddels niet anders 

meer dan aansluiten 

Waar is dus die goed gevulde pot voor de duurzaamheidssubsidie om onze inwoners te 

motiveren en de helpen om hun woning te isoleren? 

Voorzitter, 

Wij vragen het college om de nadruk te leggen op haar inwoners, op gedragen inhoud en 

niet op reclame. Om geld doeltreffend in te zetten met het oog op kansen en ontwikkeling, 

om onze inwoners gezond te maken en te houden. En de betekenis van het woord 

verwennen te interpreteren als het mogen genieten van een gezond en groen Noordwijk. 

 

SOCIAAL 

Voorzitter, 

Welk perspectief biedt u ten aanzien van de sociale agenda? 

Dat het sociaal domein onder grote druk staat is een feit. Zij is slachtoffer van de huidige 

politieke koers, waarin kwaliteit lijkt te hebben ondergedaan voor geld. Ze kan de 

vraagstukken in de zorg, de jeugdzorg, het leerlingen vervoer, de regio taxi en de 

onhoudbare wachtlijsten onvoldoende het hoofd bieden. 

Er kan gesteld worden dat het budget ontoereikend is. Dat het onvoldoende ruimte laat om 

variabelen financieel op te kunnen vangen. Dit is niet alleen kortzichtig, maar toont ook het 

gebrek aan visie van dit college aan. 

Deze begroting spreekt van “een dashboard”, om te sturen op de realisatie van gestelde 

doelen. 

Doelen zijn stuurbaar als zij expliciet en concreet worden uitgeschreven. Uw doelen bieden 

geen enkel kader om te toetsen. Ook missen we afspraken over consequenties bij 

ondermaats functioneren. U kunt een optimale aanpak en uitvoering van de opdracht 

onvoldoende borgen. Alleen een resultaatgerichte inzet dwingt kwaliteit af.  

Het motto van GroenLinks blijft; mens boven geld! 

Zo’n dashboard functioneert alleen als hierin de ervaringen worden verwerkt van al haar 

gebruikers. 

Noordwijk zou meer aandacht moeten hebben voor haar inwoners in armoede. Hun 

ontoereikende inkomens kunnen geen tegenwicht bieden aan de stijgende energieprijzen, 



de stijgende huren en structureel stijgende kosten in levensonderhoud. Dit naast hun 

dagelijkse gevecht om aansluiting te vinden bij de sociale en maatschappelijke processen. 

De problemen die binnen het Sociaal Domein opgelost dienen te worden, kunnen niet 

opgelost worden met de denkwijze en aanpak die deze problemen veroorzaakt hebben. 

 

 

WONEN 

Voorzitter, 

Als we kijken naar wonen, welk perspectief wordt er dan geboden? 

In ieder geval geen uitzicht op nieuwe bouwplannen als Het Zilt in De Zilk, Landgoed in den 

Houte en de Schippersvaartweg in Noordwijkerhout en Offem-Zuid in Noordwijk zijn 

afgerond.  

Bronsgeest zult u zeggen, maar daarvan heeft dit college besloten dit maar voor de helft te 

bebouwen! Dit houdt in 105 sociale woningen in plaats van de oorspronkelijke 240, hoe 

verkoop je dit aan de inwoners van Noordwijk? 135 huishoudens uit Noordwijk, waarbij het 

perspectief is ontnomen op een woning op korte termijn. Een eigen plek om een gezin te 

vormen of te starten. Ruim 100 jaar geleden hadden we een door speculatie voortgedreven 

woningmarkt waar mensen een torenhoge huur betaalden.  

Uiteindelijk leidde deze situatie tot de woningwet van 1902. Deze woningwet leidde tot een 

breuk met de strikte liberale principes en zette de weg naar betaalbare huisvesting in.  

Met andere woorden wij hebben blijkbaar niets geleerd van het verleden. Op dit moment 

zitten wij in een soortgelijke situatie, waar de markt in combinatie met de lage rente de 

huizenmarkt opnieuw lijkt te ontwrichten.  

De woningmarkt dreigt in Noordwijk onbetaalbaar te worden voor mensen met lage én 

middeninkomens. De kloof tussen arm en rijk wordt steeds groter.  

Wanneer geeft u het woonvraagstuk DE politieke erkenning? Een inhaalslag is nodig op het 

bouwen van sociale huur- en betaalbare woningen zodat ook al onze hotel-, winkel- en 

landbouwondernemers, maar ook handhaving, onderwijs- en zorginstellingen hun 

werknemers gewoon binnen onze gemeente kunnen huisvesten.  

Kunnen de ondernemers van Noordwijk blijven presteren op hoog niveau zonder hen?  

Wij kunnen alleen maar concluderen dat het dit college ontbreekt aan politieke daadkracht 

om echt iets te doen aan de woningnood in Noordwijk in alle kernen 

 

Voorzitter, ik vat samen:  



De koers die wij in Noordwijk volgen komt nauwelijks tegemoet aan de behoeften van de 
huidige generatie, laat staan die van de toekomstige. Onze sociale netwerken verdienen 
aandacht, ons zorgsysteem dreigt te kapseizen onder haar wachtlijsten en er is geen sluitend 
onderwijsaanbod in de regio. De scheiding tussen arm en rijk neemt inmiddels zorgelijke 
vormen aan door het uitblijven van passende woonruimte en dit is een toenemend risico 
voor de invulling van belangrijke functies. En er is sprake van weinig maatschappelijk 
vertrouwen onder de inwoners.  
 

Laten we sociaal, financieel intelligent en daadkrachtig zijn en blijven. Laten we ons 

empathisch en solidair op blijven stellen! We zijn immers net zo sterk als onze zwakste 

schakel.  

Dank u wel 

 

Louis Koppel 

Fractievoorzitter GroenLinks Noordwijk 

 

 

 


